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КОПИЕ:

ДО
Г-Н СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ –
МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ
НА РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ

МИНИСТЪР НА ПРАВОСЪДИЕТО

МИНИСТЪР НА ФИНАНСИТЕ

ВИСШ СЪДЕБЕН СЪВЕТ

АГЕНЦИЯ ПО ВПИСВАНИЯТА 
КЪМ МИНИСТЕРСТВОТО НА 
ПРАВОСЪДИЕТО

ОТНОСНО: РЕФОРМАТА НА ТЪРГОВСКАТА РЕГИСТРАЦИЯ

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ,
 
Българска  стопанска  камара  –  съюз  на  българския  бизнес  /БСК/  подкрепи 

създаването  на  единен,  административен,  електронен,  търговски  регистър,  като 
съвременна,  опростена,  бърза и евтина процедура,  създаваща сигурна  и предвидима 
среда за започване и осъществяване на стопанска дейност.

На 1 юли 2007 г. предстои да влезе в сила Законът за търговския регистър.

Преминаването  от  съдебна  към  административна  процедура  изисква 
координираните  усилия  на  законодателната,  изпълнителната,  съдебната  и  местните 
власти,   както  и  съдействието  на  бизнес  организациите.  За  съжаление,  както 
изготвянето  на  подзаконовите  нормативни  актове,  така  и  цялостната  дейност  по 
подготовка на реформата се осъществява до този момент при недостатъчна прозрачност 
и без участието на бизнеса.

БСК  изразява  безпокойство  във  връзка  с  очерталите  се  проблеми  при 
подготовката  за  стартиране  на  търговския  регистър.  Липсата  на  публичност  по 
основни въпроси, свързани с реформата, и на подходите за решаване на проблемите от 
страна на изпълнителната власт, не позволяват на БСК да осъществи ангажиментите си 
за  своевременно  запознаване  и  обучение  на  бизнеса  с  новата  форма  на  търговска 
регистрация.
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В тази връзка, бихме желали да получим информация относно готовността на 
администрацията за стартиране на реформата, както и отговор на следните въпроси:

• Необходима  ли  е  промяна  на  законодателната  рамка  и  в  какво  точно  се 
изразяват  предложенията  за изменение на  Закона за  търговския регистър? 
Внесен  ли  е  законопроект  за  изменение  и  допълнение  на  Закона  за 
търговския  регистър  от  Министерство  на  правосъдието  в  Народното 
събрание? Отговаря ли Наредбата за воденето, съхранението и достъпа до 
търговския регистър на разработената електронна система и необходими ли 
са промени в нея?  Предвижда ли се промяна на Тарифата за държавните 
такси, събирани от Агенцията по вписванията, с цел постигане на по- голяма 
яснота и спазване на принципа на разходоориентираност на таксите? Какви 
са възможностите за приемане на законодателните промени преди 1 юли на 
настоящата година?

• Предприети  ли  са  действия  от  Министерство  на  правосъдието  пред 
Министерство  на  финансите  за  отпускане  на  допълнителна  бюджетна 
субсидия, необходима за дейността на Агенцията до края на годината?

• Осигурени ли са служителите в Агенцията и извършено ли е обучението им?; 
Изпълнени ли са задълженията на Висшият съдебен съвет и председателите 
на окръжните съдилища за определяне на деловодителите, които преминават 
от  окръжните съдилища към агенцията?

• Изпълнени  ли  са  задълженията  по  §.  2  от  ПЗР  на  Закона  от  страна  на 
Министерския съвет, областните управители и  Висшият съдебен съвет за 
предоставяне на сгради на Агенцията?

• Изпълнени ли са  задълженията  по §  3  от  ПЗР на Закона за  предаване на 
структурирани  данни  в  електронна  форма  за  вписаните  в  търговските 
регистри данни?

• Има ли готовност търговският регистър да стартира на датата, определена в 
закона, или се налага повторното му отлагане?

Липсата  на  публичност  и  прозрачност  за  действията  на  ангажираните  с 
реформата  държавни  органи  поставя  под  въпрос  постигането  на  очакваните 
положителни  ефекти  от  провеждането  й  и  е  предпоставка  за  напрежение  и 
сътресения  за българските търговски дружества при нейния старт.  Считаме, че 
подходящите  форми  на  диалог,  взаимодействие  и  сътрудничество  между 
администрацията  и  бизнеса  могат  да  подпомогнат  успешното  реализиране  на 
реформата в търговския регистър.

С уважение,

ИЗПЪЛНИТЕЛНО БЮРО НА БСК
(Заседание, 7 юни 2007 г.)
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